

Unfair Competition & Compliance Law Portal

NEWSLETTER Nr V/2016 (19)

30.06.2016



RECHTSANWÄLTE | NOTARE | FACHANWÄLTE
SCHLEIFENBAUM & ADLER



[Facebook](#)



[LinkedIn](#)



[Youtube](#)



Szanowni Państwo,

w aktualnym wydaniu Newslettera przedstawiamy nowości ze strony Unfair Competition & Compliance Law Portal.

Portal Prawa Konkurencji dostępny jest w nowej przejrzystej szacie graficznej, która umożliwi Państwu szybkie odnajdywanie wpisów z określonej kategorii.

Zapraszamy do odwiedzenia Portalu i do zapoznania się w szczególności z najnowszymi postami:

- informacja o ukazaniu się publikacji "Problemy współczesnego prawa karnego"
- artykuł o międzynarodowej pomocy prawnej w sprawach karnych na przykładzie Austrii
- nowe rozporządzenie unijne o ochronie danych osobowych osób fizycznych
- polska ustawa o delegowaniu pracowników na terytorium RP
- wyrok Trybunału Sprawiedliwości UE z 21 czerwca 2016 r. potwierdzający swobodę wyboru języka faktury wystawianej przez przedsiębiorcę w ramach UE
- wyrok niemieckiego BGH z 23 czerwca 2016 r. o uprawnieniu do realizacji kuponów rabatowych konkurencji
- wyrok niemieckiego BGH z 31 marca 2016 r. o wprowadzającym w błąd oznaczeniu geograficznym "Himalaya Salz"

oraz dla przeciwwagi:

- kontrowersyjny wyrok Sądu Apelacyjnego w Białymstoku z 19 marca 2015 r. o dopuszczalności używania oznaczenia geograficznego dla produktu pochodzącego z innej miejscowości.

Zapraszamy do lektury!

Redakcja

Piotr R. Graczyk, Adwokat - Redaktor naczelny

Anna Porebska, LL.M - Sekretarz

AKTUALNOŚCI



Nowe Rozporządzenie UE dotyczące ochrony danych osobowych osób fizycznych

24 maja 2016 r. weszło w życie Rozporządzenie Parlamentu Europejskiego i Rady UE 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE. Będzie ono jednak miało zastosowanie bezpośrednio we wszystkich państwach członkowskich dopiero od 25 maja 2018 r. Celem rozporządzenia jest zapewnienie wysokiego i spójnego stopnia ochrony praw osób fizycznych, związanych z przetwarzaniem ich danych osobowych [...]



Nowe zasady delegowania pracowników na terytorium Polski

18 czerwca 2016 r. weszła w życie nowa ustawa z dnia 10 czerwca 2016 r. o delegowaniu pracowników w ramach świadczenia usług. Implementuje ona do polskiego porządku prawnego Dyrektywę Parlamentu Europejskiego i Rady 2014/67/UE z dnia 15 maja 2014 r. w sprawie egzekwowania dyrektywy 96/71/WE dotyczącej delegowania pracowników w ramach świadczenia usług. Zapoznanie się z nowymi regulacjami jest konieczne dla wszystkich zagranicznych pracodawców, wysyłających pracowników do pracy w Polsce. Ustawa nakłada na pracodawców delegujących pracowników na terytorium Polski obowiązek zapewnienia takiemu pracownikowi warunków zatrudnienia nie mniej korzystnych niż wynikające z przepisów Kodeksu pracy [...]

[ORZECZNICTWO EUROPEJSKIE](#)



Przedsiębiorcy mogą swobodnie wybierać język, w którym wystawiane są faktury

wyrok Trybunału Sprawiedliwości UE z 21 czerwca 2016 r., sprawa C-15/15

Sprawa, w której wypowiedział się Trybunał Sprawiedliwości UE, dotyczyła sporu o niezapłacone faktury, toczącego się pomiędzy włoskim i belgijskim przedsiębiorcą. W toku procesu włoski przedsiębiorca podniósł, że faktury wystawione przez kontrahenta są nieważne, ponieważ zostały sporządzone wbrew obowiązującym w Belgii przepisom dotyczącym stosowanego języka. TSUE orzekł jednak, że przepisy prawa belgijskiego, nakazujące każdemu przedsiębiorcy, prowadzącemu działalność na terytorium wspólnoty flamandzkiej Królestwa Belgii redagowanie wszystkich danych na fakturach dotyczących transakcji transgranicznych wyłącznie w języku urzędowym wspólnoty pod rygorem nieważności tych faktur stwierdzanej przez sąd z urzędu, są niezgodne z art. 35 Traktatu o funkcjonowaniu Unii Europejskiej [...]

ORZECZNICTWO NIEMIECKIE



Realizacja kuponów rabatowych konkurencji co do zasady nie stanowi czynu nieuczciwej konkurencji

wyrok Federalnego Trybunału Sprawiedliwości z 23 czerwca 2016 r., sygn. akt I ZR 137/15

Pozwanym w sprawie był właściciel sieci drogerii, umożliwiał klientom wykorzystanie kuponów rabatowych na 10% zniżki, rozdawanych i wysyłanych pocztą przez innego przedsiębiorcę. W ocenie Centrali Zwalczenia Nieuczciwej Konkurencji, która wystąpiła z powództwem, działanie takie jest czynem nieuczciwej konkurencji, polegającym na przywłaszczaniu sobie cudzej reklamy i korzystaniu z jej efektów, przy jednoczesnym sprawianiu wrażenia, że pomiędzy przedsiębiorcami zostało zawarte porozumienie o obowiązywaniu kuponów rabatowych w ich placówkach [...]



Oznaczenie geograficzne produktu „Himalaya Salz” może wprowadzać w błąd

wyrok Federalnego Trybunału Sprawiedliwości z 31 marca 2016 r., sygn. akt I ZR 86/13

Niemiecki Federalny Trybunał Sprawiedliwości rozstrzygnął istotną kwestię dotyczącą używania oznaczeń geograficznych do oznaczania produktów i możliwości wprowadzenia w ten sposób w błąd konsumentów. Postępowanie dotyczyło zgodności z prawem opakowania i sposobu oznakowania oferowanej w sklepie internetowym soli reklamowanej jako „Raab Himalaya Salz gemahlen”. Jest to produkt sprzedawany w sklepach ze zdrową żywnością czy w tzw. „Reformhaus”, które specjalizują się w czysto naturalnych produktach. W rzeczywistości sól nie pochodziła z samych Himalajów, lecz z położonej w odległości ok. 200 km pakistańskiej prowincji Pendżab. W toku procesu podnoszono, że według niektórych region ten można jeszcze zakwalifikować jako przedgórze Himalajów. BGH stwierdził jednak, że w sprawie nie tyle chodzi o dokładne geograficzne ustalenia, lecz o wrażenie, jakie konkretna szata graficzna produktu może wywołać u przeciętnego konsumenta [...]

ORZECZNICTWO POLSKIE



Oznaczenie towaru nazwą innej miejscowości niż miejsce produkcji nie wprowadza uważnego konsumenta w błąd?

wyrok Sądu Apelacyjnego w Białymstoku z 19 marca 2015 r., sygn. akt I ACa 923/14

Do takiego wniosku doszedł Sąd Apelacyjny w Białymstoku, który rozstrzygnął w drugiej instancji spór pomiędzy producentami wody mineralnej. Jeden z nich zamieszczał na etykiecie swojej wody oznaczenie geograficzne, mimo że dystrybuowana przez niego woda pochodziła z miejscowości, oddalonej o około 50 km od wskazanego na butelce miejsca. Informacja o miejscu pochodzenia wody znajdowała się na etykiecie, ale w mniej wyeksponowanym miejscu. Z powództwem wystąpił konkurencyjny przedsiębiorca, który domagał się orzeczenia zakazu wprowadzania do obrotu wody butelkowanej z dotychczasową nazwą oraz używania wskazanej nazwy miejscowości w reklamie [...]

PUBLIKACJE



Współczesne problemy prawa karnego – publikacja z udziałem Kancelarii RGW

Przedstawiamy Państwu publikację pt. "Problemy współczesnego prawa karnego", która ukazała się nakładem wydawnictwa C.H. Beck. Praca powstała pod redakcją dr Beaty T. Bieńkowskiej – docenta w Katedrze Postępowania Karnego WPIA UW oraz prof. dr hab. Zbigniewa Jędrzejewskiego – profesora Uniwersytetu Warszawskiego oraz sędziego Trybunału Konstytucyjnego. Znalazły się w niej m.in. teksty autorstwa prawników Kancelarii RGW – partnera Portalu Prawa Konkurencji [...]



Międzynarodowa pomoc prawna w postępowaniu przygotowawczym – współpraca między Republiką Austrii a Rzeczpospolitą Polską

W drodze międzynarodowej pomocy prawnej dokonywane są wszelkie niezbędne czynności postępowania karnego, a w szczególności doręczanie pism osobom przebywającym za granicą, przesłuchiwanie osób w charakterze oskarżonych, świadków lub biegłych, dokonywanie oględzin oraz przeszukiwanie pomieszczeń, innych miejsc i osób, zajęcie przedmiotów i wydawanie przedmiotów za granicę, wzywianie osób przebywających za granicą do osobistego dobrowolnego stawienia się przed sądem lub prokuratorem w celu przesłuchania świadka lub konfrontacji, jak również doprowadzenie w tym celu osób pozbawionych w tym czasie wolności, udostępniania akt i dokumentów oraz informacji o karalności oskarżonych czy udzielanie informacji o prawie [...]

Zapraszamy również do śledzenia strony UCLP na Facebooku, gdzie znajdują Państwo dodatkowe aktualności z zakresu prawa zwalczania nieuczciwej konkurencji w Polsce i w Niemczech:

<https://www.facebook.com/uclp.portal.prawa.konkurencji/>



Sehr geehrte Damen und Herren,

in der aktuellen Ausgabe des Newsletters präsentieren wir Ihnen Neuigkeiten aus unserer Seite Unfair Competition & Compliance Law Portal.

Das Portal für Wettbewerbsrecht ist jetzt in einem neuen überschaubaren Layout zugänglich. Sie können schnell die Einträge aus der bestimmten Kategorien aussuchen.

Besuchen Sie unsere Seite und machen Sie sich insbesondere mit den neuesten Einträgen vertraut:

Information über die Veröffentlichung "Probleme des gegenwärtigen Strafrechts"

Aufsatz über die internationale Rechtshilfe in Strafsachen an Beispiel von Österreich

- Die neue EU-Verordnung über den Schutz personenbezogener Daten von natürlichen Personen
- Das polnische Gesetz über die Entsendung von Arbeitnehmern in das Gebiet Polens
- Urteil des Gerichtshofs der Europäischen Union vom 21. Juni 2016, das die Freiheit bei der Wahl der auf den in der EU ausgestellten Rechnungen anwendbaren Sprache
- Urteil des deutschen Bundesgerichtshofs vom 23. Juni 2016 über die Berechtigung zur Einlösung von Rabatt-Gutscheine eines Mitbewerbers
- -Urteil des deutschen Bundesgerichtshofs vom 31. März 2016 über die irreführende geographische Bezeichnung "Himalaya Salz"

sowie als Gleichgewicht:

- das kontroverse Urteil des Appellationsgerichts Bialystok vom 19. März 2015 über die Zulässigkeit der Verwendung der geographischen Bezeichnung für die Ware, die an einem anderen Ort hergestellt wird.

Wir laden Sie zur Lektüre ein!

Redaktion:

Piotr R. Graczyk, Adwokat - Chefredakteur

Anna Porebska, LL.M - Redaktionssekretärin

AKTUELLES



Neue EU-Verordnung über den Schutz von personenbezogenen Daten der natürlichen Personen

[Am 24. Mai 2016 trat die Verordnung \(EU\) 2016/679 des Europäischen Parlaments und des Rates vom 27. April 2016 zum Schutz natürlicher Personen bei der Verarbeitung personenbezogener Daten, zum freien Datenverkehr und zur Aufhebung der Richtlinie 95/46/EG in Kraft. Sie wird jedoch in allen Mitgliedstaaten erst ab dem 25. Mai 2018 unmittelbar gelten. Zweck der Verordnung ist die Gewährleistung des hohen und kohärenten Niveaus des Schutzes von natürlichen Personen in Bezug auf die Verarbeitung ihrer persönlichen Daten. Der lange erwartete Rechtsakt ist eine Antwort auf die technologische Entwicklung und neue Sozialphänomene, die neue Gefahren im Bereich des Datenschutzes verursachen. Dies soll insbesondere durch die Harmonisierung der Rechtsvorschriften aller Mitgliedstaaten in diesem Bereich erfolgen \[...\]](#)



Neue Grundsätze der Entsendung von Arbeitnehmern in das Gebiet Polens

[Am 18. Juni 2016 trat in Polen das neue Gesetz vom 10. Juni 2016 über die Entsendung von Arbeitnehmern im Rahmen der Dienstleistungserbringung in Kraft. Das Gesetz implementiert die Richtlinie 2014/67/EU des Europäischen Parlaments und des Rates vom 15. Mai 2014 zur Durchsetzung der Richtlinie 96/71/EG über die Entsendung von Arbeitnehmern im Rahmen der Erbringung von Dienstleistungen. Die Kenntnisnahme der neuen Regelungen ist insbesondere für ausländische Unternehmen wichtig, die ihre Mitarbeiter zur Arbeit in Polen schicken. Das Gesetz legt auf die Arbeitgeber, die ihre Mitarbeiter nach Polen schicken, eine Pflicht auf, die Arbeitsbedingungen so zu gestalten, dass sie für einen Mitarbeiter nicht weniger günstig sind als die in den Vorschriften des Arbeitsgesetzbuchs und anderen Gesetzen zur Regelung der Rechten und Pflichten der Arbeitnehmer vorgesehenen Bedingungen \[...\]](#)

EUROPÄISCHE RECHTSPRECHUNG



Unternehmer können frei wählen, in welcher Sprache die Rechnung ausgestellt wird

Urteil des Gerichtshofs der Europäischen Union vom 21. Juni 2016 r., Sache C-15/15

[In dem Verfahren, im Rahmen dessen dem Gerichtshof der Europäischen Union eine Vorabentscheidungsfrage gestellt wurde, ging es um den Rechtsstreit zwischen einem italienischen und einem belgischen Unternehmen wegen der unbezahlten Rechnungen. Im Laufe des Prozesses hat sich der italienische Unternehmer auf die Nichtigkeit der durch den Kontrahenten ausgestellten Rechnungen berufen, weil sie gegen die in Belgien geltenden Vorschriften über die anwendbare Sprache verstoßen haben. Der EUGH hat jedoch festgestellt, dass die Vorschriften des belgischen Rechts, die jedes Unternehmen, das seinen Betriebssitz im Hoheitsgebiet der Flämischen Gemeinschaft hat, unter Androhung der vom Gericht von Amts wegen festzustellenden Nichtigkeit verpflichtet, sämtliche Angaben auf Rechnungen bezüglich grenzüberschreitender Geschäfte ausschließlich in der Amtssprache dieser Gemeinschaft abzufassen, gegen Art. 35 des Vertrages über die Arbeitsweise der Europäischen Union verstoßen \[...\]](#)

DEUTSCHE RECHTSPRECHUNG



Einlösung von Rabatt-Gutscheinen eines Mitbewerbers ist grundsätzlich nicht unlauter

Urteil des Bundesgerichtshofs vom 23. Juni 2016, Az. I ZR 137/15

[Die Beklagte ist eine Drogeriekette. Sie ermöglicht ihren Kunden, 10%-Rabatt-Coupons, die von einem anderen Unternehmen verteilt und per Post versendet wurden, in ihren Geschäften einzulösen. In der Meinung der Zentrale zur Bekämpfung unlauteren Wettbewerbs, welche die Klage erhoben hat, sei eine solche Handlung unlauter. Der Bundesgerichtshof hat jedoch festgestellt, dass eine unlautere Handlung](#)

der Beklagten nicht vorzuwerfen ist und sein Verhalten nicht als Versuch des Abfangens der Kundschaft eines Mitbewerbers qualifiziert werden soll. Die Empfänger von Rabattgutscheinen sind für ihre nächsten Einkäufe noch keine Kunden des werbenden Unternehmens. Dies gilt bis zum Zeitpunkt, wenn sie sich entscheiden, gerade in einer von den Drogieren Einkäufe zu machen und dort ihr Gutschein einzulösen [...]



Werbung mit geographischer Herkunftsangabe "Himalaya Salz" kann irreführend sein

Urteil des Bundesgerichtshofs vom 31. März 2016., Az. I ZR 86/13

Der Bundesgerichtshof hat über die wichtige Frage bezüglich die Verwendung von geographischen Herkunftsangaben zur Bezeichnung von Produkten und die Möglichkeit der Irreführung von Verbrauchern entschieden. Im vorliegenden Verfahren wurde die Rechtmäßigkeit der Verpackung und der Art und Weise der Bezeichnung des im Online-Shop angebotenen „Raab Himalaya Salz gemahlen“ beanstandet. Dieses Produkt wird in Geschäften mit gesunden Lebensmitteln und in den sog. „Reformhäuser“ vertrieben, die sich in rein organischen Waren spezialisieren. Der Preis von „Himalaya Salz“ ist viel höher als dieser von einem normalen Speisesalz. Auf Verpackung des von dem Beklagten angebotenen Salzes befand sich die Angabe „Kristallsalz“ und darunter der Hinweis „Kristallines Speisesalz aus der Region des Himalayas“, wobei das Wort „Himalayas“ farblich abgesetzt und graphisch hervorgehoben wurde [...]

POLNISCHE RECHTSPRECHUNG



Kennzeichnung einer Ware mit dem Namen eines anderen Orts als Herstellungsort ist nicht irreführend?

Urteil des Appellationsgerichts Białystok vom 19. März 2015, Az. I ACa 923/14

Zu einem solchen Schluss kam das Appellationsgericht Białystok, das in zweiter Instanz den Rechtsstreit zwischen den Herstellern von Mineralwasser zu entscheiden hatte. Einer von Ihnen bringt auf die Etiketten seiner Wasser die geographische Bezeichnung auf, obwohl das von ihm verkaufte Wasser von einer anderen, 50 km von dem angegebenen Ort entfernten Ortschaft stammt. Die Information über die tatsächliche Herkunft des Wassers befindet sich auch auf der Etikett, aber an einer weniger sichtbaren Stelle. Die Klage wurde von einem Konkurrenten erhoben und zielte darauf, dass dem Beklagten das Inverkehrbringen der Wasserflaschen mit bisheriger Kennzeichnung sowie die Verwendung der Bezeichnung von dieser Ortschaft in der Werbung untersagen wird [...]

VERÖFFENTLICHUNGEN



Probleme des gegenwärtigen Strafrechts - Veröffentlichung unter Teilnahme von der Kanzlei RGW

Wir stellen Ihnen das Gesamtwerk unter dem Titel „Probleme des gegenwärtigen Strafrechts. Teil I“ vor, das vor kurzem im Verlag C.H. Beck veröffentlicht wurde. Das Werk wurde von Dr. Beata T. Bienkowska – Dozentin am Lehrstuhl für Strafverfahren sowie vom Prof. Dr. hab. Zbigniew Jedzejewski – Professor an der Universität Warschau und Richter des Verfassungsgerichtshofs herausgegeben. In der Publikation sind unter anderem die Texte von den Juristen aus der Kanzlei RGW (Partner von UCLP) zu finden [...]



Internationale Rechtshilfe im Ermittlungsverfahren - Zusammenarbeit zwischen Österreich und Polen

Im Wege der internationalen Rechtshilfe werden alle notwendigen Handlungen des Strafverfahrens durchgeführt, insbesondere Zustellung von Verfahrensurkunden an die Personen, die sich im Ausland aufhalten; Vernehmungen von Angeklagten, Zeugen und Sachverständigen; Augenscheinseinnahme, Durchführung von Räumlichkeiten und Personen, Beschlagnahme von Gegenständen und ihre Übergabe ins Ausland; Vorladung der sich im Ausland aufhaltenden Personen zum persönlichen freiwilligen Erscheinen vor einem Gericht oder einem Staatsanwalt zum Zwecke ihrer Vernehmung oder Gegenüberstellung sowie Zuführung der Häftling; Zurverfügungstellung von Akten, Unterlagen und Informationen aus dem Strafregister; Erteilung der Informationen über das Recht [...]

Verfolgen Sie auch UCLP-Seite auf Facebook. Sie finden dort zusätzliche Informationen über das Recht des unlauteren Wettbewerbs in Polen und in Deutschland:

<https://www.facebook.com/uclp.portal.prawa.konkurencji/>



Ladies and Gentlemen,

In the current issue of the Newsletter we present news from the Unfair Competition & Compliance Law Portal.

The Competition Law Portal is available in a new clear graphic layout which will enable you to quickly find entries in a specific category.

We invite you to visit the Portal and make yourselves acquainted particularly with the newest entries:

- Information about appearance of the publication "Contemporary problems of criminal law";
- An article about international legal aid in criminal cases Austria cited as an example;
- The new EU regulation on protection of personal data of natural persons;
- The Polish act on secondment of employees to the territory of the Republic of Poland;
- Judgment of the EU Court of Justice of 21st June 2016 confirming freedom to chose the language of an invoice issued by an entrepreneur within the EU;
- Judgment of the German Federal Court of Justice [BGH] of 23rd June 2016 about the right to redeem discount coupons of the competition;
- Judgment of the BGH of 31st March 2016 about misleading geographic designation "Himalaya Salz".

and as a counterbalance:

- Controversial judgment of the Appeals Court in Białystok of 19th March 2015 about admissibility of using a geographic designation for a product coming from another place.

Enjoy the reading!

UCLP Magazine Staff

Piotr R. Graczyk, Adwokat - Editor in chief

Anna Porebska, LL.M. - Secretary

NEWS



The new EU Regulation on protection of personal data of natural persons

On 24th May 2016, the Regulation of the European Parliament and of the Council of 27th April 2016 became effective on protection of natural persons in connection with personal data processing and on free flow of such data and repeal of the directive 95/46/EC. However, it will apply directly in all Member States as of 25 May 2018 only. The purpose of the regulation is to guarantee a high and consistent level of protection of the rights of natural persons in connection with processing of their personal data. The long-awaited legal instrument is to be an answer to the development of technology and new social phenomena that pose a threat to the right to protect personal data, in particular by unification the law of Member States in this respect [...]



New rules of the secondment of employees to the territory of Poland

On 18th June 2016, the new act of 10th June 2016 became effective on secondment of employees to provide services. It introduces into the Polish legal system the Directive of the European Parliament and of the Council No. 2014/67/EU of 15th May 2014 on enforcement of the Directive 96/71/EC concerning secondment of employees to provide services. It is necessary that all foreign employers sending their employees to work in Poland should get acquainted with the new regulations. The act imposes an obligation on employers seconding employees to the territory of Poland to guarantee such employees conditions of employment no less advantageous than those applicable under the provisions of the Labour Code and other provisions regulating the rights and obligations of employees [...]

EUROPEAN JURISPRUDENCE



Entrepreneurs may freely choose the language in which invoices are issued

Judgment of the EU Court of Justice of 21st June 2016, case C-15/15

The case in which the EU Court of Justice expressed its opinion concerned a dispute about unpaid invoices between an Italian and Belgian entrepreneur. During the trial, the Italian entrepreneur noted that invoices issued by the contracting party were not valid because they had been made out contrary to the regulations applicable in Belgium concerning the language to be used. However, the EUCJ ruled that the regulations of the Belgian law requiring every entrepreneur operating in the territory of the Flemish community of the Kingdom of Belgium to edit all data in invoices concerning cross-border transactions exclusively in the official language on pain of invalidity of these invoices pronounced by a court ex officio were at variance with article 35 of the

Treaty on the Functioning of the European Union [...]

GERMAN JURISPRUDENCE



Redemption of discount coupons of the competition is not an act of unfair competition

Judgment of the Tribunal of Justice of 23rd June 2016, file reference I ZR 137/15

The defendant in the case was an owner of a network of chemists where customers could use discount coupons to get 10% off, given away and sent by post by another entrepreneur. In the opinion of the Central Office for Combating Unfair Competition who brought in a lawsuit, such conduct is an act of unfair competition consisting in appropriation of someone else's advertising and taking advantage of its results while simultaneously giving the impression that between the entrepreneurs an agreement has been concluded on validity of discount coupons at their outlets. However, the Federal Tribunal of Justice [BGH] recognized that

an act of unfair competition had not been committed and the defendant's conduct could not be qualified as an attempt to take over clientele of the competitor [...]



Geographic designation of the product "Himalaya Salz" can be misleading

Judgment of the Federal Tribunal of Justice of 31st March 2016, file reference number I ZR 86/13

The German Federal Tribunal of Justice [BGH] decided the important issue concerning the use of geographic designations to mark products and the possibility of misleading consumers in this manner. The proceedings concerned conformity with the law of the wrapping and the way of offering in an Internet shop the salt advertised as "Raab Himalaya Salz gemahlen". It is a product sold in shops with health food or the so called "Reformhaus" which specialize in purely natural products. The price of salt from the Himalayas is considerably higher than the price of regular table salt. On wrappings of the salt sold by the defendant there was a description "Kristallsalz" (crystalline salt) and below "Kristallines Speisesalz aus der Region des Himalayas" (crystalline edible salt from the region of the Himalayas) while the word "Himalayas" was in a different colour and highlighted [...]

POLISH JURISPRUDENCE



Marking of goods with a name of a place other than the place of production does not mislead an attentive consumer?

Judgment of the Appeals Court in Białystok of 19th March 2015, file reference number I ACa 923/14

Such a conclusion was reached by the Appeals Court in Białystok who in the second instance was settling the dispute between producers of mineral water. One of them placed geographic designation on the label of his water despite the fact that the water distributed by him was coming from a place approximately 50 km away from the place indicated on a bottle. Information about the place of origin of water was given on the label but in a less prominent place. The lawsuit was brought by a competing entrepreneur who was seeking an injunction banning the bottled water from being marketed with the existing name using a specified name of a place in advertising [...]

PUBLICATIONS



The problems of contemporary criminal law - publication with participation of the RGW Law Firm

We would like to present to you a joint publication entitled "The problems of contemporary criminal law" appeared under the imprint of the Publisher C.H. Beck. The study was edited by Doctor Beata T. Bieńkowska, Reader at the Department of Criminal Proceedings of the Faculty of Law and Administration of the University of Warsaw and Zbigniew Jedrzejewski, Professor, PhD, professor at the University of Warsaw and judge of the Constitutional Tribunal. The publication included texts of lawyers of the



[Law Firm RGW \(Partner of the Unfair Competition & Compliance Law Portal\) \[...\]](#)



International legal aid in preparatory proceedings – cooperation between the Republic of Austria and the Republic of Poland

[By means of international legal aid all necessary acts of criminal proceedings are being performed, and in particular the serving of writs on persons staying abroad; the questioning of persons as the accused, witnesses or experts; carrying out examination of and searching rooms, other places and persons, seizure of objects and delivery of objects abroad; summoning persons staying abroad to personally and voluntarily appear before a court or prosecutor for being heard as a witness or for confrontation as well as taking in for the purpose persons then imprisoned; making available records and documents and information about criminality of the accused; providing information about the law \[...\]](#)

Follow us on Facebook where you can find additional information about Polish and German law on combating unfair competition:

<https://www.facebook.com/uclp.portal.prawa.konkurencji/>

Redakcja/Redaktion/Magazine staff:



RGW Roclawski Graczyk i Wspólnicy
Adwokacka Spółka Jawna

Tel. +48 22 883 62 50
Tel. +48 22 883 62 51

ul. Wspólna 35/11
00-519 Warszawa, Poland
Fax + 48 22 658 45 82
Fax + 48 22 658 45 88
email: biuro@rgw.com.pl

Wydawca/Herausgeber/Publisher:



RGW Finance Sp. z o.o.

Tel. +48 22 493 62 50

Tel. +48 22 493 62 51

Fax + 48 22 493 62 53

ul. Wspólna 35/11

00-519 Warszawa, Poland

KRS 0000229710

e-mail: wydawca@uclp.com.pl

Niniejszy Newsletter został przesłany na adres e-mail, wskazany przez Państwa w procesie subskrypcji Newslettera Portalu UCLP (www.uclp.com.pl). Informujemy, że przysługuje Państwu prawo dostępu do podanych danych oraz możliwość ich korekty. Odwołanie zgody na przetwarzanie danych osobowych skutkować będzie usunięciem Państwa adresu e-mail z listy subskrybentów Newslettera UCLP. Żadna z informacji znajdujących się w Newsletterze nie stanowi porady prawnej. W celu rezygnacji z subskrypcji Newslettera Portalu UCLP, należy kliknąć [tutaj](#).

Dieser Newsletter wurde an die von Ihnen bei der Anmeldung auf der UCLP Seite (www.uclp.com.pl) angegebene E-Mail Adresse gesendet. Wir informieren Sie darüber, dass sie jederzeit Zugang zu den angegebenen Daten mit der Möglichkeit der Korrektur haben. Der Widerruf zur Datenverarbeitung wird die Löschung Ihrer E-Mail Adresse aus der Liste der Abonnenten des Newsletters UCLP nach sich ziehen. Keine der Information auf dem Newsletter stellt eine Rechtsberatung dar. Wenn Sie von der Anmeldung zum Newsletter des UCLP zurücktreten möchten, dann klicken Sie [hier](#).

This Newsletter was sent on an e-mail address, which was given by you during UCLP Newsletter subscription process (www.uclp.com.pl). We would like to inform you that you have a right of access to personal data held about you and you are entitled to ask for the correction of the data. Withdrawal of consent to process your personal data will result in removal of your e-mail address from the base of UCLP Newsletter subscribers. No information found in the Newsletter constitutes legal aid. In order to resign from UCLP Newsletter subscription please follow the [link](#).